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5de vergadering 

 

Vergadering van vrijdag 25 januari 2019 

 

OCHTENDVERGADERING 

 
De vergadering wordt om 9.09 uur geopend. 

 

Voorzitter: mevrouw Carla Dejonghe 

___________________________________________________________________________ 

 

 

BERICHTEN VAN VERHINDERING 
 

De voorzitter: De heren Arnaud Verstraete, Stefan Cornelis en collegevoorzitter Guy Vanhengel 

zijn verontschuldigd. 

 

 

INTERPELLATIES (R.v.O., art. 61) 

 

Pilootproject geïntegreerde zorg Boost 

 

Mevrouw Liesbet Dhaene (N-VA): Een vierde van de Belgen zou lijden aan een of meer 

chronische aandoeningen, zijnde langdurige aandoeningen met meestal een langzame 

progressie. De behoeften van chronische zieken zijn vaak divers en uiteenlopend. Ze vereisen 

dus een andere benadering dan een klassieke curatieve benadering gericht op acute situaties.  

 

Zo hebben chronisch zieken naast medische ook psychologische behoeften, zoals informatie 

en psychologische ondersteuning. Verder hebben ze ook sociale behoeften zoals nood aan 

hulp bij het dagelijks functioneren en spirituele behoeften zoals het zoeken naar een zinvolle 

dagbesteding en zingeving. Daarnaast is er vaak ook behoefte aan een vorm van externe 

ondersteuning voor de coördinatie van de nodige zorgen in de vorm van een mantelzorger, 

maatschappelijk werker of professionele zorgverlener. 

 

Om deze zaken beter te kunnen coördineren en in te zetten op een betere zorgverlening aan 

chronisch zieken, werd een Plan Geïntegreerde Zorg op poten gezet. Het plan gaat uit van het 

principe dat de veranderingen in de organisatie van zorg bottom-up, vanuit het terrein zelf, 

moeten groeien via pilootprojecten. De bevoegde overheden wilden geen nieuw zorgmodel 

opleggen aan de actoren op het terrein en de patiënten, maar vooral een faciliterende en 

ondersteunende rol op zich nemen. 

 

In december 2017 werd door de verzekeringsinstellingen beslist om met 14 pilootprojecten, 

die aan de vooropgestelde criteria voldeden, over te gaan tot de uitvoeringsfase. Een van die 

projecten, Boost, werkt op het grondgebied van het Brussels hoofdstedelijk gewest, zijnde in 

de vijfhoek van de Stad Brussel, Sint-Gillis en Sint-Joost-ten-Node. Op de website van 

Integreo valt te lezen dat het gaat over een samenwerking van 47 partners die actief zijn in de 

verschillende gezondheidssectoren. De Gantt Chart van de planning van het project is 

overigens enkel in het Frans beschikbaar. 
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Een van de voornaamste bezorgdheden van de verschillende partners binnen de 

pilootprojecten zou de financiering zijn. Uit de webstek van Integreo kunnen we afleiden dat 

het project werd opgezet met steun van de federale overheidsdienst Volksgezondheid, 

Wallonië, het Brussels Hoofdstedelijk Gewest en de Vlaamse Gemeenschap. Er is echter geen 

referentie naar de Cocof of de VGC terug te vinden. 

 

Is collegelid Bianca Debaets op de hoogte van dit project? Werken er Nederlandstalige 

zorgverleners mee aan het project zodat ook de Nederlandstalige chronisch zieken in Brussel 

zorg ontvangen in hun taal? Is de VGC op enige manier betrokken bij dit project? 

Ondersteunt de VGC andere projecten gelinkt aan deze problematiek? 

 

Collegelid Bianca Debaets: Het project Boost, het project omtrent geïntegreerde zorg voor 

chronisch zieken, is me inderdaad niet onbekend. Het Huis voor Gezondheid en het Brussels 

Overleg Thuiszorg (BOT) zijn hier namelijk al vanaf de start van het project, in januari 2018, 

bij betrokken. Ze zijn ook actief in de verschillende werkgroepen van Boost.   

 

De betrokkenheid van het Huis voor Gezondheid en het BOT is in dezen trouwens belangrijk 

om de synergie en kruisbestuiving te kunnen maken met de lopende hervorming van de 

eerstelijnszone Bruzel.  

   

De coördinatie van Boost gebeurt door het huidige regionaal multidisciplinair netwerk, maar 

Boost verenigt in de vorm van een consortium een 50-tal partners uit de zorgsector, de sociale 

sector en de sector voor persoonsgerichte dienstverlening.  

 

Ik geef enkele voorbeelden van wie daar allemaal inzit. Het gaat over de Brusselse 

Huisartsenkring, het Brussels Overleg Thuiszorg, het Huis voor Gezondheid, Familiehulp, 

Lhiving, Mederi, Thuiszorg Brabant, Vlaams Patiëntenplatform, Zorggroep Eclips. Dat zijn 

dus een 10-tal partners in dat federale project. Nieuwe geïnteresseerde partners kunnen zich 

melden en aansluiten want het project loopt over 4 jaar.  

 

De VGC was als overheid niet rechtstreeks betrokken bij het ontwikkelen van het project 

Boost, dat kadert in een federaal plan voor chronisch zieken. De VGC is wel op de hoogte 

gebracht, ook omdat wij regelmatig rapportering krijgen van die 10 Nederlandstalige partners. 

 

Mevrouw Liesbet Dhaene vraagt naar gelijkaardige initiatieven waarbij wij nauwer betrokken 

zijn of die wij ondersteund hebben. Vandaag is Boost het enige langlopende project in Brussel 

dat zich specifiek richt op geïntegreerde zorg voor chronisch zieken. De VGC subsidieert wel 

al vele jaren de werking van TOPAZ, een dagcentrum voor palliatieve zorg. Het Universitair 

Ziekenhuis startte in april 2018 ook een tweejarig project met middelen van de VGC voor de 

integratie van sport bij kansarme Brusselse jongeren met diabetes. Diabetes is ook een 

chronische ziekte, natuurlijk. Midden 2018 startten we ook met BOfort, een inloophuis voor 

vrouwen die getroffen worden door kanker. Het breidt zijn werking uit van 2 naar 3 dagen per 

week. Het richt zich op vrouwen die nog in behandeling zijn of die nazorg nodig hebben. Het 

is geen medisch centrum. Medische zorg wordt door artsen in ziekenhuizen gegeven. In het 

inloophuis kunnen de vrouwen eens op adem komen, ontspanning zoeken, ervaringen 

uitwisselen. Er worden workshops gegeven en er is psychosociale begeleiding voor vrouwen 

die getroffen zijn door kanker en voor hun naaste omgeving. Medische omkadering is er 

genoeg, maar die vrouwen willen ook ergens terecht kunnen met hun verdriet, waarmee ze 

hun kinderen of ouders niet willen belasten, of met concrete vragen, bijvoorbeeld over het 
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dragen van een pruik wanneer zij door de chemotherapie hun haar verliezen. Dat soort dingen 

kan er allemaal. Dat is toch een heel mooi project. 

 

Ik wil graag nog opmerken dat Bruzel, de toekomstige eerstelijnszone, qua algemene 

doelstelling en visie hetzelfde ambieert als Boost, namelijk de organisatie van geïntegreerde 

zorg. Met de ervaringen van het project Boost zal zeker rekening worden gehouden bij het 

opzetten van de eerstelijnszone in Brussel.   

 

Mevrouw Dhaene vroeg ook nog naar de financiering van het project. Voor zover ik daarvan 

op de hoogte ben, zou het traject lopen over 4 jaar en zouden er dan ook voor 4 jaar 

projectmiddelen voor voorzien zijn. 

 

Mevrouw Liesbet Dhaene (N-VA): Deze problematiek belangt veel mensen aan. Ik stelde de 

vraag omdat uit de evaluatie blijkt dat het een goed project is. Daarom is het jammer dat het 

maar 4 jaar zou lopen. Ik vroeg mij af of de VGC daar een vorm van ondersteuning aan zou 

kunnen geven of een gelijkaardig project zou kunnen ondersteunen. Waarom is de VGC niet 

een van de financierende overheden? 

 

Collegelid Bianca Debaets: Omdat het een federaal project is. 

 

Mevrouw Liesbet Dhaene (N-VA): De financiering gebeurt ook door bijvoorbeeld het 

Brussels Hoofdstedelijk Gewest, de Franse Gemeenschapscommissie (Cocof) en de Vlaamse 

Gemeenschap. Het is inderdaad een federaal project, maar het wordt meegefinancierd door 

verschillende overheden. 

 

Collegelid Bianca Debaets: Het is goed dat ook andere overheden investeren in Brussel. 

Daar pleiten we toch altijd voor? 

 

Mevrouw Liesbet Dhaene (N-VA): Inderdaad, maar dan vind ik het jammer dat de VGC 

daar niet bij is. 

 

- Het incident is gesloten. 

 

 

REGELING VAN DE WERKZAAMHEDEN 

 

De voorzitter: Het volgende agendapunt is de interpellatie over de taalbarometer, gericht tot 

de collegevoorzitter, die jammer genoeg niet aanwezig kan zijn wegens ziekte. Gaat mevrouw 

Liesbet Dhaene ermee akkoord dat collegelid Bianca Debaets het antwoord van de 

collegevoorzitter voorleest of wil ze liever dat deze interpellatie wordt uitgesteld? 

 

Mevrouw Liesbet Dhaene (N-VA): Ik zou liever de interpellatie uitstellen. 

 

De voorzitter: Het Reglement bepaalt dat de keuze aan mevrouw Liesbet Dhaene is. De 

interpellatie wordt uitgesteld. 
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VRAAG OM UITLEG (R.v.O., art. 59) 

Studieruimten 

 

De voorzitter: Is de heer Fouad Ahidar het ermee eens dat collegelid Bianca Debaets het 

antwoord van de collegevoorzitter voorleest? (instemming) 

 

De heer Fouad Ahidar (sp.a): Heel wat studenten, zowel in het secundair als in het hoger 

onderwijs, hebben nood aan een rustige ruimte om te kunnen studeren, zowel gedurende het 

schooljaar als tijdens de examenperiodes. Collegevoorzitter Guy Vanhengel erkende deze 

nood al in zijn beleidsnota “Bouwen met talent” en kondigde aan het aantal studieruimten te 

willen verhogen. Wij ondersteunen dit voornemen. Maar naast het ter beschikking stellen van 

openbare gebouwen om studieruimten te organiseren, denk ik dat het ook opportuun zou zijn, 

mochten er studieruimten ter beschikking kunnen worden gesteld door particulieren. Heel wat 

mensen zijn bereid om een deel van hun woning ter beschikking te stellen aan studenten die 

nood hebben aan stille ruimten om geconcentreerd te kunnen studeren. In mijn straat 

organiseren we dit sinds een jaar op een heel spontane manier. We zijn al met 3 gezinnen die 

hun woning openstellen voor studenten die thuis niet over een adequate leerruimte 

beschikken. We kunnen dus al spreken van een kleinschalig burgerinitiatief. Dit zou volgens 

mij kunnen worden ondersteund. 

 

Ik geef het voorbeeld van mijn eigen zoon. Hij studeert nu in Gent. Zijn kamer is de hele 

week vrij. We hebben die kamer ter beschikking gesteld van een meisje uit de buurt. De 

resultaten zijn goed. Ik ben niet de enige die zich dat kan permitteren. In de wijk zijn er heel 

wat families die dat kunnen doen. We zijn gestart met 1, dan 2, dan 3, en nu zijn we al met 9. 

We kunnen families rechtstreeks helpen, maar niet alleen dat: we leren onze buren kennen, we 

praten met hen, we wisselen ideeën uit en kunnen zelfs vrienden worden. 

 

Is er een geüpdatete cartografie van het aantal beschikbare studieruimten die zowel door Brik, 

als door scholen en gemeenschapscentra worden georganiseerd?  

 

Ziet de collegevoorzitter de meerwaarde in van dergelijke burgerinitiatieven? Ziet hij 

mogelijkheden om het privaat ter beschikking stellen van studieruimten te ontwikkelen, 

ondersteunen of promoten? Ligt hierin een rol weggelegd voor de VGC? 

 

Mevrouw Annemie Maes (Groen): Dit is een interessant thema. We moeten ons wel 

afvragen welke doelgroep we proberen te bereiken. Je hebt studenten die thuis geen ruimte 

hebben omdat er te veel andere kinderen rondlopen. Zij hebben echt nood aan een specifieke 

ruimte. Maar er is ook een categorie van jonge mensen die thuis wel voldoende ruimte 

hebben, maar daar te veel afleiding hebben en op zoek gaan naar stilteruimten waar er geen of 

weinig afleiding is. Dat zijn 2 verschillende doelgroepen.  

 

Het is een interessant fenomeen. Er is bijvoorbeeld het gigantische succes van Muntpunt, 

maar er zijn nog heel wat andere plaatsen. Hebben de scholen of andere initiatieven al 

overlegd met de gemeenschapscentra of met de gemeenten zelf om te bekijken of op lokaal 

niveau ook dat soort van kleine antennes kunnen worden opgericht? Die ruimten hebben met 

elkaar gemeen dat ze vaak stilte bieden, gezelligheid, de mogelijkheid om even een pauze te 

nemen, de mogelijkheid om samen te blokken. 

 

 



7 

 

 

Collegelid Bianca Debaets: Ik lees gewoon het antwoord voor want ik ben niet zo vertrouwd 

met de materie.  

  

De VGC organiseert de Study Spaces samen met Brik-Student in Brussel. Een Study Space is 

een ruimte in de stad waar studenten comfortabel en in stilte kunnen studeren tijdens de blok- 

en examenperiode. Dat komt steeds vaker voor, niet enkel bij studenten, en het sluit aan bij 

mijn pleidooi voor stilteruimten.  

 

Voor de Study Spaces zijn er een aantal minimumvereisten, zoals voldoen aan regels inzake 

brandveiligheid, de aanwezigheid van sanitair en verwarming, het gratis ter beschikking 

stellen van drinkwater, minstens 0,7 m2 tafelruimte per student, toegang tot wifi of internet, 

een stopcontact per student en het zich op een redelijke afstand bevinden van openbaar 

vervoer. Dat zijn heel wat voorwaarden. Ik sta er zelf ook van te kijken. 

 

De Brik Study Spaces bieden daarnaast nog een aantal extra faciliteiten zoals gratis koffie, 

openingsuren tijdens het weekend of de kerstvakantie, minstens plaats voor 10 studenten en 

een plek om te lunchen of een snack te eten.  

 

De Study Spaces die worden opgenomen in de cartografie van Brik voldoen aan de 

minimumvoorwaarden en bieden zoveel mogelijk extra faciliteiten aan. 

 

In de winter van 2017-2018 ging het over 12 locaties, goed voor 554 studeerplekken. Er 

werden toen 3.213 studenten geregistreerd. In de lente van 2018 ging het over 15 locaties, 

goed voor 597 studeerplekken en 2.999 geregistreerde studenten. Dat aantal zit dus in de lift. 

In de zomer van 2018 ging het om 8 locaties, goed voor 397 studeerplekken en 200 

geregistreerde studenten. Niet alle studenten hebben immers tweede zit of studeren in Brussel, 

vandaar dat er minder Study Spaces nodig zijn.  

  

Deze winter zijn er 25 locaties die samen in 758 studeerplekken voorzien. Het gaat onder 

meer over Muntpunt. Dat is een klassieker. Ik vind het persoonlijk altijd fijn om in Muntpunt 

al die studerende jongeren te zien. Mensen met de meest uiteenlopende achtergronden werken 

daar samen en helpen elkaar ook vaak. Dat is hoe Brussel moet zijn.  

 

Een aantal bibliotheken en gemeenschapscentra doen het ook, evenals het administratiehuis 

van de VGC waar wij een gastvrije overheid zijn, het Onderwijscentrum Brussel, de 

Ravensteingalerij, het Huis van de Mens, het ViaVia-Huis, Brik Open House en 9 co-working 

ruimten die door Regus, een bedrijf dat kantoorruimte verhuurt, ter beschikking worden 

gesteld. 

 

Naast de studieruimten van Brik zorgen ook de instellingen voor hoger onderwijs voor 

studeerplekken. Die zijn niet opgenomen in de cartografie omdat ze niet altijd aan de 

minimumeisen voldoen en vaak enkel toegankelijk zijn voor eigen studenten. Daarmee bieden 

ze natuurlijk wel een antwoord op een deel van de vraag. Er worden ook door andere 

organisaties en instellingen initiatieven genomen. Zo opende het OCMW van de Stad Brussel 

in de lente en zomer van 2018 4 studiezalen. Ook deze plekken zijn niet in de cartografie 

opgenomen.  

 

Alle locaties die door Brik als studieruimte worden gecommuniceerd, voldoen aan 

minimumvoorwaarden. Studenten kunnen op de website van Brik een overzicht krijgen van 

de beschikbare studeerplekken in Brussel. 
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Natuurlijk staat het iedereen vrij om studenten bij hen thuis te laten studeren. Voor sommige 

jongeren heeft het zeker een meerwaarde om hen een huiselijke omgeving aan te bieden, maar 

momenteel geeft de VGC er de voorkeur aan om studeerruimten in publieke gebouwen in te 

richten zodat deze infrastructuur maximaal wordt benut. Tevens biedt deze werkwijze ook de 

best mogelijke garantie op kwaliteit, comfort, veiligheid, toezicht en controle.  

Tot hiertoe het antwoord van collega Guy Vanhengel. Ik weet niet wat er gebeurt met de 

vraag over het overleg met de gemeenten. 

De voorzitter: Ik stel voor dat mevrouw Annemie Maes ze schriftelijk stelt. 

 

De heer Fouad Ahidar (sp.a): Ik heb een uitgebreid antwoord op mijn vraag gekregen, 

hoewel het soms wat snel ging en ik daardoor niet alle cijfergegevens kon noteren. Als het 

collegelid mij een schriftelijke versie van het antwoord bezorgt, hoef ik geen verdere vragen 

te stellen. 

 

De voorzitter: Dat komt in het verslag, mijnheer Ahidar. 

 

- Het incident is gesloten. 

 

 

REGELING VAN DE WERKZAAMHEDEN 

 

De voorzitter: Mevrouw Liesbet Dhaene en mijnheer Dominiek Lootens-Stael mogen 

beslissen wat we doen met de samengevoegde vragen om uitleg bestemd voor de 

collegevoorzitter, over het belangenconflict van de Cocof tegen het nieuwe inschrijfdecreet. 

Wordt het antwoord door een collega voorgelezen of worden de vragen om uitleg uitgesteld? 

 

Mevrouw Liesbet Dhaene (N-VA): Ik heb liever dat ze worden uitgesteld. 

 

De voorzitter: Ik zie ook de heer Lootens-Stael instemmend knikken. Dan worden ze 

doorverwezen naar het volgende Uitgebreid Bureau. 

 

 

VRAGEN OM UITLEG (R.v.O., art. 59) 

Het gemeenschapscentrum WaBo als poort naar het Zoniënwoud voor jongeren 

 

De heer Paul Delva (CD&V): Het Zoniënwoud is de groene long in en rond Brussel. Wat 

een geluk dat Brussel en de Brusselaars over zo’n prachtig woud beschikken. Het is ook een 

unicum, als we naar andere Europese grootsteden kijken. Het woud is voor de Brusselse 

metropool van onschatbare waarde. Niet alleen de bewoners van de zuidoostelijke gemeenten, 

maar wel degelijk alle Brusselaars moeten ervan kunnen genieten.  Het was dan ook goed dat 

we in april 2018 vernamen dat ook de VGC het Zoniënwoud beter bekend wil maken bij 

jongeren en kinderen uit het hele gewest. 

 

Om dat te doen, zou een samenwerking met het gemeenschapscentrum WaBo opgestart 

worden om het centrum te zien als de toegangspoort tot het Zoniënwoud. WaBo is daarvoor 

ook ideaal gelegen en heeft al veel ervaring met activiteiten rond het woud, bijvoorbeeld met 
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de jaarlijkse Zoniënmars. De bedoeling is om van WaBo het centrum te maken van waaruit 

het Zoniënwoud verder kan worden ontdekt. 

 

De jaarlijkse Zoniënmars, die dit jaar voor de 40ste keer georganiseerd zal worden, zal dit jaar 

al meer de nadruk leggen op de jongsten, met bijkomende kinderanimatie. Het collegelid gaf 

vorig jaar aan dat het inderdaad de bedoeling was om deze mars verder uit te werken, maar 

ook om jongeren uit heel Brussel naar het gemeenschapscentrum WaBo te leiden, met als 

uiteindelijk doel de kennismaking met het Zoniënwoud. Dat voornemen werd herhaald in de 

beleidsverklaring van dit jaar. 

 

Omdat ik dit een interessant project vind dat ten goede kan komen aan heel veel Brusselse 

jongeren, stel ik graag de volgende vragen, des te meer omdat het Zoniënwoud de voorbije 

jaren in een stroomversnelling is terechtgekomen op het vlak van bestuur en beheer, doordat 

de 3 Gewesten de handen in elkaar hebben geslagen. Het is echt een goed voorbeeld van hoe 

3 Gewesten wel goed met elkaar kunnen samenwerken aan punctuele projecten zoals het 

woud. Ik vind het dan ook goed dat de VGC haar wagon daaraan vasthangt. 

 

Welke stappen werden er reeds gezet sinds de begrotingswijziging van vorig jaar aangaande 

dit initiatief? Welke rol speelt de VGC zelf in dit dossier?  

 

Op welke manier zal de VGC jongeren uit heel Brussel trachten warm te maken voor een 

bezoek aan of een kennismaking met het Zoniënwoud? Welke initiatieven en acties zullen op 

poten worden gezet en volgens welke communicatiestrategie? Wat is de timing van het 

project? 

 

Hoeveel financiële middelen staan hier tegenover om de doelstelling waar te maken?  

 

Hoe is de band tussen de VGC en WaBo? In welke mate wordt WaBo begeleid om deze 

mooie doelstelling te realiseren? Welke rol zal de VGC spelen om WaBo hierbij te helpen? 

 

Mevrouw Liesbet Dhaene (N-VA): Ik denk ook dat het Zoniënwoud voor Brussel een hele 

grote troef is en dat het dan ook goed is dat die troef maximaal wordt uitgespeeld. Het is ook 

goed dat alle kinderen en jongeren daarbij worden betrokken, en niet alleen diegenen die in de 

zuidoostelijke gemeenten wonen, al is het natuurlijk een ongelooflijke luxe om in de buurt te 

wonen. Het is belangrijk dat alle Brusselse jongeren kunnen kennismaken met dit prachtige 

stukje natuur. 

 

Ik sluit mij volledig aan bij de vragen van de heer Paul Delva, maar ben ook benieuwd naar 

hoe alles concreet zal worden aangepakt. Gebeurt dat via de scholen of de 

gemeenschapscentra? Zullen er campagnes worden georganiseerd? Hoe zal het Zoniënwoud 

concreet tot bij de jongeren worden gebracht? 

 

Collegelid Pascal Smet: Aangezien het gemeenschapscentrum WaBo een bovenlokale rol 

krijgt, wordt de ontwikkeling en uitrol van dit initiatief, dat W'OUT kreeg als titel – een 

samentrekking van way out – van nabij opgevolgd en ondersteund door een stuurgroep. In 

deze stuurgroep zitten medewerkers van de jeugd- en sportdienst, van het betrokken centrum 

en van de staf van de Entiteit Gemeenschapscentra. In deze stuurgroep wordt eveneens 

nagedacht over mogelijke infrastructurele ingrepen, bijvoorbeeld in de tuin.  
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De ontwikkeling van W'OUT zat tot op heden in een voorbereidingsfase. Het voorbije halfjaar 

werden hoofdzakelijk verkennende gesprekken aangeknoopt en werd actief gescout naar 

samenwerkingsverbanden met jeugdhuizen en -organisaties, maar ook naar mogelijke 

aanbieders van ateliers en workshops. Ondertussen zijn er concrete engagementen, zoals 

bijvoorbeeld van jeugdcentrum Aximax, om samen met gemeenschapscentrum WaBo 2 

weken proef te draaien in de paasvakantie van 2019.  

 

Er zal een brochure gemaakt worden, die het beschikbare aanbod bundelt waaruit groepen een 

keuze kunnen maken. Op die manier kunnen groepen hun eigen dagprogramma samenstellen 

om het Zoniënwoud te verkennen. Zodra die brochure klaar is, zal er een kick-off moment 

georganiseerd worden. Het is de bedoeling om alle partners daar samen te brengen: andere 

gemeenschapscentra, jeugdhuizen, IBO's, speelpleinen... en hen op een speelse manier de 

mogelijkheden van het gemeenschapscentrum, het woud en het aangeboden programma te 

leren kennen. Deze kick-off is voorzien in de maand maart 2019. 

 

Op die manier kunnen de komende vakanties in de lente en de zomer, alsook lange weekends 

en speelweken, ingevuld worden. Na de zomer is er een evaluatie voorzien op basis waarvan 

de toekomst van het project, zijn capaciteit, best practices, noden en behoeften, in kaart 

kunnen worden gebracht.  

 

De VGC subsidieert deze eerste fase van W'OUT met een subsidie van 15.000 euro. Deze 

subsidie werd reeds in november 2018 door het College toegekend en dient om de 

bovenlokale werking van dit project in goede banen te leiden en de inhoudelijke lijnen en de 

samenwerking te realiseren.  

 

Daarnaast wordt er in 150.000 euro voorzien om een aantal infrastructurele ingrepen te doen 

die het centrum toegankelijker moeten maken voor kinderen en jongeren. Hieronder verstaan 

we onder meer de heraanleg van de tuin, maar ook ingrepen in het huis zelf die ervoor zorgen 

dat bepaalde ruimten polyvalenter kunnen worden ingezet. Deze keuze hebben we voor 

gemeenschapscentrum WaBo gemaakt. Gelet op de ligging van het centrum wilden we er een 

natuurgerichte invulling aan geven. 

 

De heer Paul Delva (CD&V): Ik begrijp dat er nog veel projecten in een testfase zitten 

omdat we er net mee gestart zijn. Ik hoop dat die stuurgroep inderdaad goed werk zal leveren. 

Het is goed dat er met partners zoals Aximax wordt gewerkt. 

 

Ik vond de bijkomende vraag van collega Liesbet Dhaene ook interessant, over de manier 

waarop ook scholen daarbij kunnen worden betrokken. Dat lijken mij namelijk ook logische 

partners te zijn, ook voor alle kinderen die geen deel uitmaken van al die specifieke projecten. 

Het woud is er namelijk voor iedereen, ook voor de jongeren die geen deel uitmaken van 

bepaalde organisaties. Daarom denk ik dat het nuttig is om de werking uit te breiden naar de 

scholen. Scholen bieden namelijk het grote voordeel dat op die manier alle Nederlandstalige 

kinderen kunnen worden bereikt. 

 

Het feit dat WaBo zich meer en meer richt op de werking voor kinderen en jongeren is, gezien 

de ligging, een goede zaak. Het feit dat er een bijkomend budget van 150.000 euro wordt 

uitgetrokken om het centrum en de tuin aan te pakken, lijkt mij gezien de situatie en de 

toestand van het centrum geen overbodige luxe. 
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- Het incident is gesloten. 

 

 

Trajecten rond armoede, diversiteit en taal bij de Brusselse sportclubs 

 

De heer Paul Delva (CD&V): Dat de VGC meer wil investeren in het sportaanbod en de 

sportondersteuning, gaf het collegelid doorheen de legislatuur al aan, en terecht. De laatste 

jaren werden er stappen gezet om de sportcel van de VGC op punt te zetten, met de 

inkanteling van Buurtsport Brussel als belangrijk element daarbij. De VGC maakt er graag 

een punt van om het Nederlandstalige sportaanbod zo breed mogelijk bekend te maken bij de 

Brusselaars. Daarom is er ook de website www.sportinbrussel.be, waar een schat aan 

informatie terug te vinden is. 

 

In dit laatste jaar van de legislatuur wou het collegelid dit nog verder versterken met de 

ontwikkeling van ondersteuningstrajecten op maat voor Brusselse sportclubs rond taal, 

diversiteit en armoede. Deze trajecten stonden gepland vanaf het najaar van 2018 en zouden al 

een paar maanden moeten lopen. Ik denk dat er bij de VGC een groot draagvlak bestaat om 

daarrond te werken omdat sport een zeer integrerende werking kan hebben en kinderen en 

jongeren kan bereiken die anders zeer moeilijk bereikbaar zijn. Sport is dan ook de manier bij 

uitstek om diverse kinderen en jongeren bij elkaar te krijgen, zoals jongeren die andere talen 

spreken en jongeren die het thuis wat moeilijker hebben. 

 

Kan het collegelid ons wat meer informatie bezorgen over de aangekondigde trajecten voor de 

Brusselse sportclubs rond taal, armoede en diversiteit? Over welke Brusselse sportclubs gaat 

het? Lopen deze trajecten ondertussen al?  

 

Hoe moeten we deze trajecten concreet zien? Worden deze bijvoorbeeld gestuurd door vraag 

of aanbod? Op welke manier worden ze op maat gerealiseerd? Is dat op maat van de 

sportclubs? Waar zit voor deze trajecten het verschil met wat reeds bestond qua ondersteuning 

vanuit de VGC? Ik denk namelijk dat de VGC al heel wat inspanningen doet voor dat 

doelpubliek. Waarin zit dan exact het vernieuwende aspect? 

 

Hebben de sportclubs zelf ook meegewerkt aan de ontwikkeling van deze trajecten, via het 

doorgeven van goede praktijken, probleemsituaties, enzovoort? Het zou natuurlijk een 

meerwaarde zijn als die projecten vanop het terrein zouden worden aangestuurd. 

 

Welke andere partners werden eventueel bij de ontwikkeling van deze trajecten betrokken? Ik 

denk aan ervaringsdeskundigen rond armoede, verenigingen waar mensen in armoede het 

woord nemen, het Huis van het Nederlands enzovoort. Er zijn heel wat experts op dat terrein 

actief. 

 

Op welke manier kan en zal op langere termijn worden geëvalueerd of deze trajecten effectief 

hun doel bereiken?  Hoe worden deze bijkomende trajecten begroot? 

 

Mevrouw Cieltje Van Achter (N-VA): Ik sluit me graag aan bij deze zeer interessante vraag 

van de heer Paul Delva. Hij verwijst naar de website Sport Brussel en het sportkadaster. Deze 

gewestelijke website, die pas gelanceerd is, is een regelrechte miskleun. De website is om te 

huilen. De vertaling is te gek voor woorden. Het is een gewestelijke website en ik zal de 

bevoegde minister daar ook over ondervragen. Maar werken jullie niet mee aan dit 
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sportkadaster? Het was alleszins jullie plan om eraan mee te werken. Hebben jullie dan geen 

enkele impact gehad bij de lancering van de website? Of waren jullie daar niet bij betrokken?  

 

Welke rol speelt de VGC-Sportdienst bij de sportfacilitator? Wij willen het Nederlands en de 

Nederlandstalige sportclubs op een correcte manier promoten. Uit de website kan men niet 

afleiden welke sportclub in welke taal haar aanbod doet. Het blad van de gemeenten is enkel 

in het Frans beschikbaar. Wat er in het Nederlands op staat, is een regelrechte schande. Er 

staat geen promotie op voor het Nederlandstalige sportaanbod in Brussel. Hoe kijkt u daar 

tegenaan?  

 

Ik ben benieuwd welke acties er worden ondernomen, zoals de heer Delva ook vraagt, en 

welke good practices er al bestaan. We hebben met de commissie al wel Ritterclub, de enige 

Nederlandstalige voetbalclub, bezocht. De club ondervindt heel wat problemen met de 

voertaal Nederlands, zoals het vinden van Nederlandstalige trainers en hen motiveren om de 

training in het Nederlands te geven, het betrekken van de ouders en zo meer. Ook in Dilbeek 

loopt een project om anderstaligen via de sport het Nederlands bij te brengen. De sportclubs 

worden ook ondersteund bij de taalbegeleiding van de sporters. Welk beleid wordt daarrond 

gevoerd en welke partners worden daarbij betrokken?  

 

Collegelid Pascal Smet: Het sportkadaster van het Gewest heb ik nog niet bekeken. Ik neem 

de opmerkingen zeker mee en laat de zaak bekijken. Mevrouw Van Achter ondervraagt er 

verder best de bevoegde minister over. Wat geen goed Nederlands is, moet worden verbeterd.  

 

Ik schets eerst even het kader waarbinnen de trajecten inzake taal, armoede en diversiteit 

lopen. De aandacht voor kansengroepen en diversiteit is een rode lijn doorheen de vernieuwde 

werking van de VGC-Sportdienst, een dienst die door de jaren heen ook meer divers is 

geworden. Talrijke initiatieven zijn en worden genomen om een team te vormen met respect 

voor elkaar. Ik denk aan laagdrempelige communicatie, teamactiviteiten, participatie van de 

hele ploeg en zo meer.  

 

De Sportdienst stelde een meerjaren- en actieplan sportopbouwwerk op dat alle initiatieven 

bundelt die een optimale toegankelijkheid van sport willen garanderen voor kansengroepen. 

De buurtsportgerichte aanpak werd hierin verwerkt.  

 

In de hele werking van de sportdienst is er aandacht voor deze maatschappelijke thema’s: bij 

het sportaanbod zelf, van het eigen sportaanbod tot het sportaanbod met sociale partners en 

het aanbod in de sportverenigingen, en bij de flankerende werking zoals communicatie, 

begeleiding, infrastructuur, interne kwaliteitszorg...  

 

De verdere uitbouw van een gedifferentieerd en kwaliteitsvol sport- en beweegaanbod situeert 

zich zowel bij de sportverenigingen en bij andere organisaties, al dan niet in partnerschap met 

de VGC-Sportdienst, als bij de VGC-Sportdienst zelf.  

 

De sportdienst ondersteunt het aanbod van derden, zowel op het financiële en logistieke vlak 

vanuit de bovenlokale werking, als op het thematische vlak en de Raad.  

 

In 2017 werd ook gewerkt aan een nieuwe verordening en een nieuw uitvoeringsbesluit voor 

de ondersteuning van sportinitiatieven in de brede zin. Deze nieuwe regelgeving werd 

onderworpen aan de armoedetoets van de VGC waarvoor een traject doorlopen werd met het 
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Brussels Platform Armoede. In alle reglementeringen werden parameters opgenomen die de 

sportparticipatie van mensen in armoede bevorderen.  

 

Voor het eigen sportaanbod van de VGC, zoals bewegingsscholen, multimoves, 

sportacademies, sportkampen, naschools sportaanbod, specifieke lessenreeksen, 50-plus- 

aanbod, G-sportaanbod, acties rond de basissporten lopen en zwemmen, worden ook 

drempelverlagende maatregelen genomen.  

 

Voor het eigen aanbod en sportkampen, en vanaf september 2018 ook voor de 

sportlessenreeksen en bij de aankoop van een SNS-pas of sport-na-schoolpas, zijn er 

kortingen voor mensen met een MIA-paspartoe (mensen in armoede). Er zijn flexibele 

inschrijfmomenten en schoolpoortbezoeken op 22 verschillende locaties. Ten behoeve van 

alle sporters staat op de website van de Sportdienst een up-to-date overzicht van alle 

verschillende vormen van kortingen of tussenkomsten voor de betaling van inschrijfgelden bij 

een sportaanbod.  

 

Een handige, eenvoudige folder werd gemaakt en verspreid naar alle organisaties. De lokale 

sportwerkers hebben hem steeds bij de hand. Vanuit de vernieuwde werking wordt ook heel 

sterk ingezet op de lokale werking.  

 

In 3 aandachtzones zijn 3 sportfacilitatoren en 5 sportanimatoren actief. Ze hebben de 

opdracht mee een lokaal sportaanbod te organiseren en/of optimaal te ondersteunen. Zij 

maken als partner deel uit van het lokale netwerk van de Nederlandstalige vrijetijds-, 

welzijns- en onderwijspartners. Overleg met de partners en intern overleg worden 

georganiseerd om zo accuraat mogelijk op lokale noden en behoeften te kunnen inspelen, 

vraaggerichte acties te ondernemen en zoveel mogelijk drempels weg te nemen bij wie de stap 

naar het aanbod moeilijk kan nemen.  

 

Sinds 2017 zijn tevens 3 voltijdse lokale sportclubondersteuners actief in die sportclubs die 

willen inzetten op een kwalitatieve jeugdwerking en op de maatschappelijke rol van sport. Op 

basis van de noden en behoeften van de club wordt een gezamenlijk actieplan gemaakt dat de 

lokale clubondersteuner mee helpt uit te voeren. Interne expertise rond het omgaan met en de 

ondersteuning van kansengroepen wordt met hen gedeeld.  

 

Het in 2016 opgestarte pilootproject rond de inzet van professionele jeugdsportbegeleiders en 

jeugdsportcoördinatoren in de meest diverse sportclubs, wordt nog steeds verdergezet en 

verfijnd. Voor het verhogen van de doorstroom naar het aanbod door actieve toeleiding en het 

verlagen van drempels heeft de VGC-Sportdienst de voorbije periode expliciet ingezet op de 

thema’s armoede, taal en diversiteit.  

 

In 2017 en 2018 liep op de VGC-Sportdienst het project Vinden en Verbinden, gerealiseerd 

met de steun van de Vlaamse overheid. Het helpt mensen in armoede beter de weg te vinden 

naar sportclubs en naar ander sportaanbod en biedt de sportclubs hiervoor een betere 

omkadering. In dit kader loopt van september 2018 tot mei 2019 een ervaringsdeskundige 

armoede stage op de VGC-Sportdienst.  

 

In 2017 en 2018 werden met een heel uitgebreide waaier van toeleiders afspraken gemaakt 

om deelname aan het sportaanbod vlotter te laten verlopen. De toeleiders zijn intermediaire –   

voornamelijk sociale – organisaties, waaronder de verenigingen waar mensen in armoede het 

woord nemen: Foyer, Minor Ndako, Tonuso, Hobo, Habbekrats, CAW’s, Klein Kasteeltje… 
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Er werd effectief in trajectbegeleiding naar sportclubs voorzien. Met de sportclubs vonden 

ook al vele gesprekken plaats. 

 

Met het Huis van het Nederlands is de VGC-Sportdienst intens aan de slag gegaan rond 

oefenkansen Nederlands op de werkvloer, een intern en extern taalbeleid met taal. Een 

onderdeel hiervan is het ondersteunen van sportclubs op het vlak van het Nederlands.  

 

Voor diversiteit wordt voornamelijk samengewerkt met het Agentschap Inburgering en 

Integratie, maar ook met vzw Foyer, en meer specifiek met de damesbasketbalclub Foyer. 

Deze basketbalclub heeft een unieke expertise opgebouwd in het geven van inspraak en 

verantwoordelijkheid, het empoweren van haar jongeren. Een onderdeel van de VGC-

sportwerking rond deze 3 thema’s omvat trajecten bij een 2-tal sportclubs met de bedoeling 

expertise op te doen en deze dan later uit te rollen bij meerdere sportclubs. Sportclubs in de 

specifieke Brusselse context en met een steeds grotere sociale rol worden immers meer en 

meer geconfronteerd met armoede, taal en diversiteit en zijn vragende partij voor een grotere 

ondersteuning.  

 

Intussen is het traject Nederlands en het traject Diversiteit in 3 sportclubs opgestart. Via 

bevragingen en observaties door respectievelijk het Huis van het Nederlands en het 

Agentschap Inburgering en Integratie wordt in kaart gebracht hoe de clubs het Nederlands en 

de diversiteit intern en op de sportvloer gebruiken en ervaren, en welke de noden zijn op het 

vlak van taal en diversiteit. Aansluitend maken het Huis van het Nederlands en het 

Agentschap in samenwerking met de sportclubs een actieplan op dat vervolgens in de club 

wordt uitgerold. Bij het opstellen van het actieplan wordt met de draagkracht van de club 

rekening gehouden.  

 

Binnen het traject armoede, dat in 2 sportclubs loopt, wordt eerst een drempelonderzoek 

armoede afgenomen door TAO-Armoede en een stagiaire EDAS, Ervaringsdeskundige in 

Armoede en Sociale uitsluiting. We merken dat het bij deze club zoeken is naar een 

evenwicht tussen de draagkracht van de club en de extra belasting die dat vraagt.  

 

De gekozen thema’s van de trajecten zijn onderwerpen waarvoor meerdere sportclubs al een 

tijdlang ondersteuning vroegen. Vaak hebben deze sportclubs niet voldoende expertise en dat 

wordt opgevangen door gespecialiseerde organisaties. Het betreft dus een bottum-up 

benadering, die leidt tot een grotere gedragenheid en meer motivatie.  

 

Tijdens een bijeenkomst van sportclubs op 13 juni 2018, met het doel expertise uit te wisselen 

en informatie te bieden, kwamen de 3 trajecten ook aan bod. Voor elk thema was er een 

werktafel, waarop de trajecten voorgesteld werden en waarop de sportclubs konden 

reflecteren. De input van de sportclubs werd meegenomen en aan de clubs werd de vraag 

gesteld wie de nood voelde om hiermee op de sportvloer aan de slag te gaan. Ook bij de 

WMKJ’s en de trajecten taal werd daar aandacht aan besteed.  

 

Al deze trajecten worden permanent gemonitord en op het einde van het sportjaar 2018-2019 

geëvalueerd. Op basis van de evaluatie wordt bekeken hoe deze trajecten het beste worden 

opgenomen door de VGC-Sportdienst in de reguliere ondersteuning van de sportclubs.  

 

De heer Paul Delva (CD&V): U overliep voor ons wat er sinds een hele tijd rond diversiteit, 

taal en armoede gebeurt. Er worden nu bijkomende projecten opgestart en dat is nuttig. Toch 

heb ik het moeilijk om mij vanuit de Raad concreet in te beelden welke trajecten er exact 
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plaatsvinden. Nu is het misschien al wat laat in de regeerperiode om er dieper op in te gaan, 

maar ik wil graag weten wat er in de praktijk gebeurt en wat de trajecten precies inhouden.  

 

We zitten in een eerste fase waarin we de sportclubs over hun moeilijkheden en drempels 

ondervragen. Vervolgens komen er experts die de pijnpunten moeten oplossen en samen met 

de clubs trajecten moeten uitwerken. Over welke sportclubs spreken we dan? Hoe verlopen de 

dingen op het terrein? Wat houden de trajecten exact in? 

 

Collegelid Pascal Smet: We zullen de VGC-Sportdienst laten komen en hen vragen dat 

dossier voor te bereiden. 

 

De heer Paul Delva (CD&V): Dat zou me zeer verheugen en samen met mij heel wat 

collega’s. Uw antwoord is interessant, maar het blijft wat theoretisch, terwijl ik denk dat er 

nuttig werk wordt geleverd. We kunnen de mensen vragen naar hier te komen en concreet in 

te gaan op wat er gebeurt. 

 

Collegelid Pascal Smet: Ik heb intussen informatie voor mevrouw Cieltje Van Achter. De 

website is de oude versie van de vzw die is buitengezet. Intussen is er een nieuwe opdracht. 

 

Mevrouw Cieltje Van Achter (N-VA): Het zou inderdaad nuttig zijn om concreet met de 

VGC-Sportdienst af te spreken en er met de commissie een programma rond te maken. Dat 

zou me zeker interesseren. Ik ben blij dat u nog een ander antwoord kan geven. Het leek me 

dat het sportkadaster u niet na aan het hart lag, het waren de anderen. U leek niet 

geïnteresseerd.  

 

Collegelid Pascal Smet: U moet naar de continuïteit van de antwoorden kijken.  

 

Mevrouw Cieltje Van Achter (N-VA): De website is schandalig en ik ben blij dat ze er nu 

iets anders van gaan maken. De lancering was verschrikkelijk. Het lijkt me logisch dat als 

jullie daar aan meewerken, jullie dan op zijn minst ook op de hoogte zijn en invloed kunnen 

uitoefenen. Blijkbaar loopt de samenwerking nog altijd niet goed. 

 

 

- Het incident is gesloten. 

 

 

De ontwikkeling van een lokaal Nederlandstalig jeugdbeleid 

in de Brusselse gemeentes 

 

Mevrouw Cieltje Van Achter (N-VA): Brusselse gemeentebesturen hebben een heleboel 

hefbomen in handen om het lokale jeugdbeleid duidelijk vorm te geven. U gaf bij een eerdere 

vraag over lokaal jeugdbeleid te kennen dat de concrete uitvoering van jeugdactiviteiten in 

elke gemeente anders verloopt. De uitbouw van een gemeentelijke jeugddienst verschilt 

bovendien sterk van gemeente tot gemeente. Het collegelid gaf zelf aan dat de complexe 

realiteit van de 19 gemeenten een generieke aanpak niet gemakkelijk maakt, waardoor 

maatwerk nodig is. 

 

Dit complexe proces zorgt vanzelfsprekend voor een grote dosis asymmetrie: bepaalde 

gemeenten werken met een tweetalige jeugddienst, anderen met een aparte dienst en het 

merendeel biedt vandaag enkel een Franstalige werking aan. Dit is jammer en schandalig. Het 
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is belangrijk om alle kinderen activiteiten aan te bieden in de beide gewesttalen. Het is de taak 

van een gemeente om daar optimaal op in te spelen. Het is echter mijn inschatting dat de 

VGC, als facilitator van het Vlaamse gemeenschapsbeleid, niet alleen dienstverlenend maar 

ook actief de uitbouw van een dergelijke jeugddienst in alle 19 gemeenten moet bepleiten en 

promoten. We zijn allemaal voorstander van een fusie van de gemeenten, maar in afwachting 

daarvan is het schandalig dat er alleen Franstalige en geen Nederlandstalige jeugdwerkingen 

zijn. De VGC moet niet alleen vervangend optreden en zelf een aanbod ontwikkelen, maar 

moet ook de gemeenten en de schepenen aansporen om zelf hun verantwoordelijkheid te 

nemen. 

 

Begin december werden in alle 19 Brusselse gemeentebesturen nieuwe schepencolleges 

geïnstalleerd voor de komende bestuursperiode. Dit opent mogelijkheden om verder de 

dialoog aan te gaan om de uitbouw van een Nederlandstalige gemeentelijke jeugddienst 

opnieuw op de agenda te plaatsen. De gemeenten moeten meteen aangesproken worden. 

 

Welke Brusselse gemeenten hebben vandaag een Nederlandstalige of tweetalige jeugddienst 

die een Nederlandstalige werking heeft? Bij welke Brusselse gemeenten zijn er concrete 

plannen om een Nederlandstalige jeugddienst of -werking op te starten?  

 

Plant de VGC concrete bijkomende maatregelen of acties om de dialoog aan te gaan en de 

meerwaarde van een Nederlandstalige jeugddienst of -werking in de verf te zetten?  

 

Op welke manier zal de Vlaamse schepen in de gemeenten, waar nog geen Nederlandstalige 

jeugdwerking bestaat, aangesproken en betrokken worden?   

 

Wat wordt er vooral aangeboden door de gemeenten aan de Nederlandstalige jeugd? 

Jeugdbewegingen laten me vaak weten dat ze problemen ondervinden om in dialoog te gaan 

met hun gemeentebestuur. Ze voelen zich vaak in de steek gelaten. 

 

Een aantal gemeenten heeft een Nederlandstalig vakantieaanbod voor de Brusselse kinderen, 

terwijl andere uitsluitend een Franstalig aanbod hebben. Een goede opvang tijdens de 

vakanties voor onze kinderen blijft voor vele ouders in Brussel een grote zorg. 

 

Met sommige gemeenten heeft de VGC een samenwerking voor het vakantieaanbod. Zijn er 

concrete plannen of acties van de VGC om de instrumenten verder te ontwikkelen of uit te 

breiden naar bijkomende gemeenten?  

 

Een heel aantal gemeenten heeft totaal geen vakantieaanbod in het Nederlands. Welke actie 

onderneemt het collegelid ten opzichte van deze gemeenten? 

 

Mevrouw Khadija Zamouri (Open Vld): Ik sluit me aan bij de vragen van mevrouw Cieltje 

Van Achter. De uitbouw van de gemeentelijke jeugddiensten is inderdaad heel verschillend. 

Het zou niet slecht zijn om de brug te maken tussen een Franstalig en een Nederlandstalig 

aanbod. De VGC zou de gemeenten kunnen aansporen om de jeugd via een betere organisatie 

en afstemming bijeen te brengen. Het zou fijn zijn als een structuur of hefboom in het leven 

wordt geroepen die daarvoor kan zorgen. Ik ben wel op de hoogte van het bestaand overleg 

tussen de schepenen voor Jeugd in het netwerk Atout Projet, maar ik had nog niet de 

gelegenheid om dat beter te leren kennen. Dat is natuurlijk Franstalig. Kan het 

Nederlandstalig jeugdbeleid daar ook in betrokken worden?  
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De heer Paul Delva (CD&V): Ik sluit mij ook graag aan bij de goede en terechte vragen van 

mevrouw Cieltje Van Achter. Het klopt dat het jeugdbeleid voor Nederlandstalige jongeren in 

een aantal gemeenten niet op punt staat. Ik wil er nog een vraag over de participatie van het 

lokaal jeugdbeleid aan toevoegen.  

 

De VGC had een convenant afgesloten met de Vereniging Vlaamse Jeugddiensten (VVJ) over 

de werking van Karuur BXL, dat de lokale besturen in Brussel moest ondersteunen op het 

vlak van lokale jeugdbeleidsparticipatie. Het is immers nuttig om een jeugdbeleid uit te 

bouwen met de jongeren. De samenwerking met de VVJ werd eind vorig jaar na een evaluatie 

gestopt. Lokale jeugdbeleidsparticipatie werd dan een bijkomende opdracht voor JES, 

waarvoor het ook een medewerker zou aanwerven. Kan het collegelid een stand van zaken 

bezorgen? Kan JES hierin een rol spelen? 

 

Collegelid Pascal Smet: Alle Brusselse gemeenten – behalve Oudergem – hebben een 

gemeentelijke of stedelijke jeugddienst. Conform artikel 21 van de taalwetten moeten de 

Brusselse gemeentelijke ambtenaren die in contact komen met het publiek tweetalig zijn. 

Zowel Nederlandstalige als Franstalige jongeren moeten dus terecht kunnen in de stedelijke 

jeugddiensten. In een aantal gemeenten wordt daarnaast gebruik gemaakt van een 

gemeentelijke vzw voor een deel van hun dienstverlening op het vlak van jeugd. Dat is 

bijvoorbeeld het geval in de Stad Brussel (vzw Jeugd in Brussel), Anderlecht (vzw Vlaams 

Gemeenschapsbeleid Anderlecht) of Ganshoren (vzw Sport, Cultuur en Vrije Tijd 

Ganshoren). 

 

De Vlaamse decreetgever is inzake lokaal jeugdbeleid nooit een relatie aangegaan met de 

Brusselse gemeenten. In de verschillende decreten is steevast de VGC aangeduid als enige 

uitvoerder van het lokaal jeugdbeleid in het Brussels hoofdstedelijk gewest. Ik vind dat ook 

het best, want een versnippering leidt nergens toe. Voor het ondersteunen van 

Nederlandstalige jeugdwerkinitiatieven in het Brussels gewest kijkt Vlaanderen in eerste 

instantie naar de VGC.  

 

Volgende gemeenten hebben een eigen Nederlandstalig aanbod voor kinderen en jongeren, 

erkend én gesubsidieerd door de VGC: Anderlecht, Stad Brussel, Evere, Ganshoren, 

Koekelberg, Jette, Sint-Agatha-Berchem, Sint-Gillis, Sint-Jans-Molenbeek, Sint-Joost-ten-

Node en Sint-Lambrechts-Woluwe. 

 

Op 14 februari organiseren we samen met Bataljong – dat is de nieuwe naam voor de VVJ – 

in het administratiehuis aan de Emile Jacqmainlaan een congres voor schepenen van jeugd. 

Het thema van dit congres is “Sterk beleid voor jonge inwoners”. Bedoeling is om hen te 

inspireren op vlak van de regie van het vrijetijdsaanbod, beleidsparticipatie van kinderen en 

jongeren, breed jeugdbeleid en kinderrechten. Dit gebeurt via lokale praktijken en 

ontmoetingen met collega's en partnerorganisaties.  

 

Dit congres past in het traject lokaal cultuurbeleid dat we als VGC hebben opgezet en samen 

met de Brusselse gemeenten afleggen naar aanleiding van de opmaak van de nieuwe lokale 

cultuurbeleidsplannen. Dat werd in het verleden overigens ook gevraagd in de Raad, onder 

meer door de heer Paul Delva. 

 

Vanuit de VGC erkennen we voornamelijk de Nederlandstalige vakantiewerking van de 

Brusselse gemeenten. In het verleden werden ook subsidies toegekend voor jaarwerking en 
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projecten. Zo ondersteunden we bijvoorbeeld het project Het Labo in de gemeente Evere als 

opstart voor hun lokale jeugdraad.  

 

In het kader van het traject lokaal cultuurbeleid informeren we de partners over de 

verschillende ondersteuningsmogelijkheden binnen het cultuur-, jeugd- en sportbeleid van de 

VGC. Ook de ronde van Brussel in het kader van À Fonds passeert langs de Brusselse 

gemeenten en brengt de verschillende mogelijkheden onder de aandacht.  

 

Er bestaan dus al veel initiatieven. De stand van zaken bij JES zal ik moeten opvragen.  

 

Mevrouw Cieltje Van Achter (N-VA): Dit antwoord gaat toch al wat dieper dan de 

antwoorden op mijn eerdere vragen.  

 

In een aantal gemeenten is er dus al samenwerking met en subsidiëring door de VGC. Ik 

vermoed dat dit vooral over vakantieopvang gaat. Kan het collegelid dat verduidelijken? 

 

Vakantieopvang is heel belangrijk – de nood is ook heel groot – maar jeugdwerk is breder dan 

dat. Het is logisch dat naar de VGC gekeken wordt om een uniform beleid te voeren, maar dat 

is er vandaag niet. De VGC is ook niet overal aanwezig. Vandaag krijgen de gemeenten 

jaarlijks 38 miljoen euro om een Nederlandstalige schepen te hebben. Het is dan ook logisch 

dat ze hun verantwoordelijkheid nemen. De VGC moet hen aansturen. 

 

Het is goed dat het collegelid de schepenen bijeenroept. Dat is ook nodig. Ik hoop dat er 

stappen vooruit kunnen worden gezet. 

 

- Het incident is gesloten. 

 

 

Reorganisatie Vlaams-Afrikaans huis Kuumba 

 

Mevrouw Khadija Zamouri (Open Vld): Via BRUZZ vernam ik met verbazing dat het 

Vlaams-Afrikaans huis Kuumba zijn deuren tijdelijk sluit. Het huis zou uit zijn voegen 

barsten en de personeelsmiddelen zouden het steeds groeiend succes niet meer kunnen 

dekken.  

 

Kuumba is er de voorbije jaren in geslaagd om een vaste waarde te worden in het Brussels  

Nederlandstalige cultureel landschap. Naast de taallessen die het huis biedt, is het vooral 

uitgegroeid tot een levend huis waar ruimte gecreëerd wordt voor debatten, expo’s, theater... 

Ik ben er zelf een paar keer geweest en het is er heel gezellig. 

 

De trouwe bezoekers van Kuumba blijven ondertussen echter met vragen achter. Zij vrezen 

dat de reorganisatie misschien toch langer zal duren dan geschat. 

  

Was de inhoud van het artikel nieuws voor het collegelid of volgt hij de werking van Kuumba 

van nabij? In welke mate is de VGC betrokken bij de reorganisatie van het Vlaams-Afrikaans 

huis? Wie zal de krijtlijnen uittekenen? Is er ondertussen een nieuwe coördinator en raad van 

bestuur?  

 

De VGC zal de komende maanden een extra halftijdse kracht aanwerven. Heeft het collegelid 

daar zicht op? Hoe is de taakverdeling met de coördinator? Wanneer wordt een nieuwe 
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beheersovereenkomst afgesloten tussen het Vlaams-Afrikaans huis, de Vlaamse 

Gemeenschap en de VGC? Zijn er garanties dat het huis zijn deuren weer opent in februari? 

 

Mevrouw Annemie Maes (Groen): Ik sluit me helemaal aan bij de vragen van mevrouw 

Khadija Zamouri. Kuumba is een  heel belangrijk huis. Helaas is heel recent de coördinator, 

die waardevol werk heeft geleverd, vertrokken. Mede daardoor werd ik bezorgd over de 

toekomst van het Vlaams-Afrikaans huis.  

 

Ik sluit me dus aan bij de vragen over de visie op korte en op lange termijn van het huis. Een 

tijd geleden waren er problemen in verband met de huisvesting en er doken financiële 

problemen op. Om een langetermijnvisie te kunnen ontwikkelen, moet er zekerheid komen. In 

welke mate kan de VGC daar een belangrijke rol in spelen? 

Collegelid Pascal Smet: Mijn antwoord is opgesteld in nauw overleg met het kabinet van 

Vlaams minister Sven Gatz, want de Vlaamse Gemeenschap is de hoofdsponsor van  

Kuumba. De Vlaamse Gemeenschap geeft 130.000 euro, de VGC 20.000 euro.  

Het Vlaams-Afrikaans huis Kuumba positioneert zich als een laagdrempelig sociaal-cultureel 

ontmoetingscentrum in Brussel, gelegen in het hart van Matongé. Kuumba is een huis waar 

mensen en culturen elkaar kunnen ontmoeten. Het is er voor Brusselaars op zoek naar 

informatie, ontmoetingen of sociale en culturele activiteiten gelinkt aan Afrika.  

De werking van Kuumba is zowel gericht op de buurt als op het ganse Brussels hoofdstedelijk 

gewest. Het aanbod komt tot stand door én met de Afrikaanse gemeenschappen in Brussel, die 

het huis zijn gaan zien als hun ontmoetingsplek in de wijk en het enige cultureel centrum 

gericht op activiteiten van Afrikaanse artiesten of over de Afrikaanse cultuur. Deze aanpak 

heeft haar vruchten afgeworpen en leidde tot een bijzonder groot netwerk. De Matongéwijk 

blijft de vitrine voor de Afrikaanse gemeenschap in Brussel en België en de ontmoetingsplek 

bij uitstek voor mensen van Afrikaanse origine.  

Naast deze werking in Brussel richt Kuumba zich eveneens op de culturele centra in 

Vlaanderen met de bedoeling om er meer diversiteit in het aanbod te realiseren. Hiervoor 

ontvangt het middelen van de Vlaamse Gemeenschap.  

Voor de werking in Brussel heeft Kuumba van de VGC altijd een beperkt bedrag gekregen. 

Sinds september 2018 krijgt het van de VGC 20.000 euro voor zijn Brusselwerking.  

Net zoals alle andere verenigingen volg ik Kuumba op volgens de gangbare procedures. Met 

alle verenigingen die substantieel gesubsidieerd worden, plant de VGC minstens 1 keer per 

jaar een ontmoeting om na te gaan of de gemaakte afspraken worden nagekomen en om te 

luisteren naar mogelijke verwachtingen. Ik was ook aanwezig op het recente afscheid van de 

coördinator.  

Met de vzw Kuumba was oorspronkelijk een eerste overleg gepland eind 2018, maar dat werd 

op vraag van de vereniging uitgesteld vanwege de personeelswissels. De vzw Kuumba werd 

immers tot eind 2018 aangestuurd door een coördinator – het enige betaalde personeelslid –   

die met bijzonder veel enthousiasme de werking heeft gedragen. Hij is intussen naar Afrika 

verhuisd. De raad van bestuur erkent dat zijn opvolging werd onderschat. De nieuwe 

coördinator werd geconfronteerd met tal van uitdagingen, zoals aanvaard worden door de 

buurt en het uitvoeren van een grote diversiteit aan taken. De nieuwe coördinator kon zich 
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niet meer vinden in deze complexe taakinvulling en besliste om zijn ontslag in te dienen. Dit 

gebeurde vanuit een wederzijds begrip tussen de raad van bestuur en de coördinator. Daardoor 

moet er weer een nieuwe coördinator worden gevonden.  

Kuumba meldt me dat de activiteiten niet stil liggen. Er worden nog steeds 6 keer per jaar 

taallessen georganiseerd, wekelijkse danslessen, gegidste tochten en ook de culturele 

activiteiten blijven doorlopen. Er werd wel beslist om het café niet meer permanent open te 

houden en om de lokalen op te frissen en tijdelijk niet te verhuren. Op dit ogenblik is de raad 

van bestuur de reorganisatie verder aan het uitwerken.  

Hiervoor werd een nieuw organogram opgemaakt met een grotere personeelsinzet met 1 

voltijdse coördinator, een halftijdse educatieve medewerker en een halftijdse administratieve 

medewerker. De volledige doorstart wordt eind februari verwacht.  

De Vlaamse Gemeenschap voorziet in een subsidie van 130.000 euro. De VGC geeft een 

aanvullende subsidie van 20.000 euro. De Vlaamse Gemeenschap heeft hiervoor een 

beheersovereenkomst met de vzw Kuumba tot einde 2020. De VGC volgt de werking van de 

vzw op, maar meent dat de onderhandelingen over de nieuwe krijtlijnen in hoofdzaak door de 

Vlaamse Gemeenschap moeten gebeuren. Uiteraard zijn we wel bereid daarover te 

overleggen, zoals we dat ook in de voorbije 5 jaar hebben gedaan. 

De vzw Kuumba werkt met een globaal bedrag voor personeelsinvulling en maakt niet direct 

een onderverdeling met welke subsidies – Vlaamse Gemeenschap of VGC – dit gebeurt. De 

vacatures werden verspreid en de selectiegesprekken zullen gebeuren door een afvaardiging 

van de raad van bestuur. Daarin kunnen we niet tussenbeide komen.  

De lokalen zullen normaal gezien in gebruik zijn vanaf 22 februari 2019.  Zoals ik het begrijp, 

ziet de raad van bestuur het openhouden van het café niet als een kernopdracht en zal het café 

waarschijnlijk enkel open zijn als er activiteiten doorgaan.  

Mevrouw Khadija Zamouri (Open Vld): Het verheugt me dat Kuumba niet leeg staat en dat 

er nog tal van activiteiten worden georganiseerd. We zullen zien of er op 22 februari 2019 iets 

beweegt. Dan zijn we er weer graag bij. 

 

Collegelid Pascal Smet: Misschien kunnen we er samen naartoe! 

 

 

- Het incident is gesloten. 

 

 

- De vergadering wordt om 10.21 uur gesloten. 

- De Raad gaat tot nadere bijeenroeping uiteen.  
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BIJLAGEN 

 

 

Commissievergadering - verslagen 

 

Commissie voor Onderwijs en Vorming van 15 januari 2019 

Studiebezoek: Tienerschool Brussel 

SAMENVATTEND VERSLAG  

– Stuk 726 (2018-2019) – Nr. 1 

 

 

 

Schriftelijke vraag – indiening 

 

Er werd een schriftelijke vraag ingediend door de heer Fouad Ahidar. 
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Belangenconflict van de Cocof tegen het nieuwe inschrijvingsdecreet, blz. 8 

 

De ontwikkeling van een lokaal Nederlandstalig jeugdbeleid in de Brusselse gemeentes, 

blz. 15 

 

Het gemeenschapscentrum WaBo als poort naar het Zoniënwoud voor jongeren, blz. 8 

 

Het pilootproject geïntegreerde zorg Boost, blz. 3 

 

Interpellaties 

  zie - Het pilootproject geïntegreerde zorg Boost 

 - Vierde taalbarometer en de dalende kennis van het Nederlands in Brussel 

 

Reorganisatie Vlaams-Afrikaans huis Kuumba, blz. 18 

 

Samengevoegde vragen om uitleg 

  zie - Belangenconflict van de Cocof tegen het nieuwe inschrijvingsdecreet 

  

Studieruimten, blz. 6 

 

Trajecten rond armoede, diversiteit en taal bij de Brusselse sportclubs, blz. 11 
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   gemeentes 

 - Het gemeenschapscentrum WaBo als poort naar het Zoniënwoud voor jongeren 
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